
PROTOKÓŁ Nr  XXXVII/2018 

z przebiegu  XXXVII Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 18 stycznia 2018 r. w godz. od 10.00 do 11.20 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo 

 

 W obradach uczestniczyli: 

 radni Rady Miasta i Gminy Jaraczewo  - zg. z załączoną listą obecności 

 Burmistrz Miasta i Gminy Jaraczewo   - Dariusz Strugała 

 Zastępca Burmistrza      - Stanisław Andrzejczak 

 Sekretarz Gminy      - Olga Kaczmarek 

 Skarbnik Gminy      - Patrycja Wieruszewska- Dziergaczow 

 kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 

 Sołtysi Gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 

 radca prawny       - Marianna Frąckowiak  

 kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie - Paweł 

Bednarek 

 Dziennikarz Gazety Jarocińskiej    - Joanna Pera 

     

Proponowany porządek obrad: 

    

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI Sesji Rady Miasta i Gminy. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXVI Sesji Rady Miasta i Gminy. 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Województwu Wielkopolskiemu.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2018 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na lata 

2018-2026. 

9. Podjęcie  uchwały w sprawie  ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w Jaraczewie 

stawek dotacji przedmiotowej co 1 m³ ścieków.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonych 

w obrębie Panienka, stanowiących własność Gminy Jaraczewo. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Goli. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z 

budżetu Gminy Jaraczewo dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego.   

13. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za 2017 rok.  

14. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu 

i Usług za 2017 rok.  

15. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych za 2017 rok. 

16. Informacje o pracy w organach pozagminnych  

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Wolne głosy. 

19. Wnioski. 

20. Zakończenie sesji.   

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenia prawomocności obrad. 

 Zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XXXVII Sesji Rady Miasta i Gminy 

Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak. 

Na podstawie listy obecności  stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  Usprawiedliwił 

spóźnienie radnego Romana Matuszaka. 

 Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.  

 Przed przystąpieniem do punktur 2 Przewodniczący rady zapytał czy są uwagi do 

proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o 

zmianę. 

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał proponowany porządek obrad za przyjęty. 

 W tym momencie radny Roman Matuszak przybył na obrady sesji.  

2.  Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI Sesji Rady Miasta i Gminy. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się z 

protokołem  i zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego protokołu. 

 Sekretarz Rady Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z 

przebiegu XXXVI Sesji  odbytej w dniu 28 grudnia 2017 r. nie wnosi uwag. Radni również nie 

wnieśli uwag. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu – bez czytania.  



3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXVI Sesji Rady Miasta i Gminy. 

 Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 28 grudnia 2017 r., stanowiące 

załącznik do niniejszego protokołu złożył Zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak. 

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył Burmistrz Dariusz 

Strugała.  

Poinformował również, że podczas pobytu delegacji z naszej gminy w Niemczech ustalony został 

kalendarz spotkań na rok 2018 w ramach współpracy z gminą  Leona.  

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 Radny Marek Nawrocki zwrócił się z pytaniem czy została już wyłoniona firma, która 

będzie zajmowała się naprawą  oświetlenia ulicznego.  Zaznaczył, że  jest zgłoszonych kilka lamp 

do naprawy i do tej pory nic się się dzieje w tej sprawie.  

 Radny Tadeusz Pera zapytał, na jakim etapie jesteśmy w sprawie fotowoltaiki , czy w tym 

roku popłynie prąd.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Województwu 

Wielkopolskiemu.  

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na 

ekranie) był omawiany na posiedzeniu połączonych  Komisji Rady i zwrócił się do 

przewodniczących poszczególnych Komisji  o stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. przychyliła do udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Wielkopolskiemu i przedłożony projekt powyższej uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po analizie i 

udzielonych wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. przedłożony projekt 

niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedłożony projekt tej uchwały Komisja 

przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. nie wnosząc uwag.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXVII/203/2018 stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwał (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych Komisji o stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 



poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. przychyliła się do proponowanych 

zmian w budżecie gminy i przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że proponowane w 

przedłożonym projekcie niniejszej uchwały zmiany Komisja szczegółowo przeanalizowała na 

posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. i zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że zmiany w budżecie gminy w przedłożonym 

projekcie powyższej uchwały Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 16 

stycznia br. nie wnosząc uwag. 

 Burmistrz wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie poprawki do projektu  niniejszej uchwały 

tj. „Zwiększa się wydatki w dziale 855 rozdział 85505 o kwotę 140.000,00 zł. 

Zwiększa się przychody z tytułu wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2, pkt 6 

ustawy o kwotę 140.000,00 zł” 

 Wniosek Burmistrz uzasadnił tym, iż w dniu wczorajszym otrzymaliśmy informację jeżeli 

chodzi o możliwość ubiegania się o dofinansowanie   żłobka. Informacje   szczegółową w tej 

sprawie przekaże kierownik referatu  "P" Katarzyna Borowczyk. 

 Pani kierownik wyjaśniła, że w związku z weryfikacją wniosku o dofinansowanie „Budowa 

pierwszego żłobka w Gminie Jaraczewo”, instytucja wdrażająca tj. UMWW, powołując się na 

regulamin konkursu, zinterpretował koszty dot. pomieszczeń dla administracji (pokój dyrektora, 

pokój intendentki, schowek, porządkowy, toaletę socjalną oraz pomieszczenie socjalne) jako koszty 

niekwalifikowane i nakazał przeniesienie tych kosztów z kwalifikowanych do kosztów 

niekwalifikowanych. 

W związku z powyższym wartość środków własnych dla projektu wzrosła z pierwotnej wartości 

398 636,05 zł brutto do wartości 538 153,45 zł brutto. 

Aby wniosek otrzymał pozytywną opinię na etapie oceny formalnej, całość środków własnych (tj. 

koszty kwalifikowane 15% oraz pełne koszty niekwalifikowane) musi być zabezpieczona w takich 

dokumentach jak budżet gminy oraz WPF (kwota musi być zabezpieczona na dzień złożenia 

korekty wniosku ). Bez tego zabezpieczenia wniosek zostanie odrzucony na etapie oceny formalnej. 

Po zwiększeniu wartości,  w budżecie gminy brakuje 140.000,00 zł. (stąd wniosek o zwiększenie o 

tą kwotę). Jeżeli wymagana kwota będzie zabezpieczona mamy dużą szanse na otrzymanie 

dofinansowania w wysokości  ponad  1 miliona złotych, co stanowi ponad 70% kosztów. całego 

zadania. 

 Burmistrz poinformował, żeby teraz  nie wstrzymywać  żadnych działań, jesteśmy  skłonni 

uruchomić środki z nadwyżki , które  niebawem  będziemy dzielić.. Ta zmiana nie  zmieni   budżetu  

w odniesieniu do planowanych zadań.  

W związku z powyższym Burmistrz prosił o przyjęcie wyżej wnioskowanej poprawki do projektu 

niniejszej uchwały.  

 W odniesieniu do zgłoszonej poprawki radny Edmund Kowalczyk zwrócił się z pytanie czy 



Burmistrz  da takie zapewnienie,  że będzie kadra, czy gabinety będą stały puste (jak w ośrodku 

zdrowia w Rusku).  

 Na pytanie radnego Kowalczyka Burmistrz odpowiedział, że na ten moment nie ma żadnego 

zapewnienia , że w ogóle ten żłobek będzie. Natomiast jeżeli chodzi o zapewnienie lekarzy  to jest 

to coś, co  jest niezależne od nas, o czym radny doskonale wie. 

Natomiast chcąc mieć ten żłobek, to te minimum pomieszczeń, które w projekcie jest  musi być 

(musi być również kadra do obsługi przedszkola).  

 Rada  przystąpiła do głosowania nad zgłoszoną przez Burmistrza poprawką. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu grało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” przyjęciem zgłoszonej poprawki. 

 Następnie Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały z 

uwzględnioną poprawką ( projekt uchwały z poprawką wyświetlony na ekranie). 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowała „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXVII/204/2018 stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2018-2026. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwał (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych Komisji o stanowisko. 

 Przewodniczący Rady  wspomniał, że poprawka przyjęta w uchwale w sprawie zmian 

uchwały budżetowej dotyczy również zmian do projektu tej uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. Komisja po analizie przedłożony projekt 

niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po udzielonych 

wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. przedłożony projekt niniejszej 

uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt powyższej uchwały Komisja 

przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. nie wnosząc  uwag do proponowanych 

zmian. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały z 

uwzględnioną poprawka  jak  w uchwale budżetowej (projekt uchwały z poprawką wyświetlony na 

ekranie).  

Po  przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowała "za" podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXVII/205/2018  stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

9. Podjęcie  uchwały w sprawie  ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w 

Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej co 1 m³ ścieków.  

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwał (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 



poszczególnych Komisji o stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że przedłożony projekt niniejszej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu 

w dniu 16 stycznia br. i po analizie został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że przedłożony 

projekt powyższej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. i  

zaopiniowała 2 głosami "za",  i 3 głosy "wstrzymujące". 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedłożony projekt niniejszej uchwały 

Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. nie wnosząc uwag. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 13 

radnych głosowała "za" jej podjęciem a 2 radnych "wstrzymało się" od głosu.  Uchwała Nr 

XXXVII/206/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

położonych w obrębie Panienka, stanowiących własność Gminy Jaraczewo. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwał (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych Komisji o stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. Komisja po udzielonych wyjaśnieniach 

przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt 

powyższej uchwały został mówiony na posiedzeniu w dniu 15 stycznia br. i po szczegółowej 

analizie Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 16 stycznia 

br. po analizie i udzielonych wyjaśnieniach przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła go głosowania nad projektem powyższej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych  i 15 

radnych głosowało za jej podjęciem. Uchwała Nr XXXVII/207/2018 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Goli. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwał (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych Komisji o stanowisko. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że 

przedłożony projekt powyższej uchwały został szczegółowo omówiony przez dyrektora Gminnego 

Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. i po 

szczegółowej analizie , i udzielonych wyjaśnieniach Komisja zaopiniowała większością głosów 

pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 



poinformował, że projekt powyższej uchwały został szczegółowo przeanalizowany na posiedzeniu 

w dniu 16 stycznia br. i po udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora GZEAS Komisja 

zaopiniowała większością głosów pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt tej uchwały omówił dyrektor 

GZEAS na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. i po analizie Komisja zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 12 

radnych głosowało "za" podjęciem tej uchwały, 1 głos "przeciwny", 2 głosy "wstrzymujące".  

Uchwała Nr XXXVII/208/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z 

budżetu Gminy Jaraczewo dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego.   

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwał (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych Komisji o stanowisko. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. po szczegółowej analizie  projekt niniejszej uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że po udzielonych przez dyrektora GZEAS wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu 

w dniu 16 stycznia br.  przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że  na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. 

Komisja nie wniosła uwag do przedłożonego projektu niniejszej uchwały.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało "za" podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XXXVII/209/2018 stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

13. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za 2017 rok.  

 Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2017 rok stanowiące załącznik do niniejszego 

protokołu, złożył przewodniczący  Komisji Sławomir Gruchała.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało  "za" przyjęciem powyższego sprawozdania.  

14. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, 

Handlu i Usług za 2017 rok.  

 Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i 



Usług  za 2017 rok stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył przewodniczący Komisji 

Tomasz Twardowski. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w glosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało "za" przyjęciem powyższego sprawozdania. 

15. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych za 2017 

rok. 

 Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych za rok 2017 stanowiące 

załącznik do niniejszego protokołu,  złożyła przewodnicząca Komisji Ilona Smolarek.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało "za". przyjęciem powyższego sprawozdania.  

16. Informacje o pracy w organach pozagminnych  

 Nie przekazano żadnej informacji.  

 W tym momencie Sołtys wsi Rusko przybyła na obrady sesji.  

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

W odpowiedzi na pytanie radnego Marka Nawrockiego Zastępca Burmistrza poinformował, że 

przetarg na konserwacje oświetlenia ulicznego wygrała firma Elektro-Instal z Ostrowa 

Wielkopolskiego. 

Odnosząc się do pytania radnego Pery Pani kierownik Borowczyk wyjaśniła, że nasz wniosek 

na fotowoltaike przeszedł pozytywnie etap oceny formalnej i czekamy na etap oceny 

merytorycznej. Urząd Marszałkowski zgodnie z procedurą ma na to 45 dni roboczych. Natomiast w 

przypadku jeśli byśmy otrzymali dofinansowanie, to instalacja urządzeń musi nastąpić do końca 

roku 2018.   

18. Wolne głosy. 

Pani Sekretarz Kaczmarek przedstawiła sprawozdanie z przeprowadzonych postępowań 

przetargowych w okresie międzysesyjnych, stanowi ono załącznik do protokołu.  

 Burmistrz Strugała przyznał, że obecnie bardzo trudno znaleźć wykonawcę w branży 

budowlanej, z powodu bardzo dużej ilości ofert na rynku. Ze względu również na specyfikę terenu 

gdzie miałaby powstać świetlica przy Szkole Podstawowej w Jaraczewie zdecydowaliśmy, że 

przetarg zostanie odłożony na pewno do końca marca, aby teren zdążył częściowo wyschnąć i 

wtedy mogłyby ruszyć prace.  

W przypadku ośrodka zdrowia w Rusku, to do wykonania są głównie prace brukarskie, dlatego tez 

możemy poczekać do wiosny z ogłoszeniem przetargu.  

Natomiast jeśli chodzi o bibliotekę w Górze, to znalazł się wykonawca, który zmieścił się w 

kosztorysie więc będziemy mogli rozpocząć inwestycję.  

 Radny Kowalczyk zwrócił się z pytaniem czy nastąpił postęp w temacie kanalizacji. 

ponieważ Rada nie otrzymała dotychczas żadnych informacji o tym w którym kierunku będziemy 

zmierzali.  



Burmistrz Strugała wyjaśnił, że z różnych względów nie chce jeszcze ujawniać treści 

prowadzonych rozmów. Jednak prawdopodobnie w przeciągu najbliższych dwóch tygodni dojdzie 

do spotkania, na którym przedstawione zostaną szczegółowe informacje. Jeśli chodzi o budowę 

własnej oczyszczalni ścieków, to przede wszystkim chodzi o to aby koszty nie wzrosły w sposób 

drastyczny. Inną kwestią jest, to że obecnie Gmina dopłaca mieszkańcom do każdego metra 

ścieków, czego pewnie nie wszyscy są świadomi. Konieczne jest także oszacowanie wartości naszej 

infrastruktury wodno-kanalizacyjnej wraz z gruntem a także amortyzacją. Należy pamiętać, że z 

każdym rokiem wartość tego majątku spada, ponieważ on się w sposób naturalny zużywa. Mamy 

świadomość, że dla spółki PWiK jesteśmy małym partnerem, Bardzo dobrze byłoby gdyby Gmina 

Książ Wlkp, która porozumiała się z PWiK , swój kolektor poprowadziła przez miejscowość 

Panienka i Zalesie.  

 Radny Kowalczyk poprosił o odpowiedź dlaczego musimy dopłacać obecnie do ścieków, 

skoro PWiK pobiera od nas taką opłatę jak od swoich mieszkańców. 

Burmistrz wyjaśnił, że my ponosimy dodatkowo koszty utrzymania całej infrastruktury należącej do 

Komunalnego Zakładu Budżetowego. Naszym celem jest aby koszty były na poziomie Gminy 

Jarocin bez konieczności dopłaty z naszej strony. 

 Radny Kowalczyk poprosił o wyjaśnienie sprawy odśnieżania chodników przed swoimi 

posesjami. Poprosił aby w miarę możliwości poinformować o tym mieszkańców poprzez sołtysów 

czy kurendy. 

Burmistrz Strugała wyjaśnił, że istnieją przepisy określające tę kwestię, jednak powinniśmy 

pamiętać także o kulturze i dobrym obyczaju, aby przy swojej posesji zachować porządek.  

 Radny Nowak poprosił o odpowiedź na pytanie czy jeśli wodociągi oddamy w zarząd PWiK 

to będziemy mieli jakikolwiek wpływ na zarządzanie tą siecią.  

Burmistrz Strugała wyjaśnił, że obecnie trudno odpowiedzieć na to pytanie. Natomiast jak 

wcześniej wspomniał, w przeciągu dwóch tygodni sprawa ta się wyjaśni. 

 Radny Grześkowiak zapytał czy może warto byłoby przeprowadzić referendum w sprawie 

wodociągów i kanalizacji, ponieważ mieszkańcy mogą mieć w przyszłości pretensje do radnych za 

to jaką podjęli decyzje.  

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że obowiązkiem radnego jest podejmowanie decyzji, tych które 

niosą za sobą mniejsze konsekwencje finansowe i te których konsekwencje mogą być bardzo duże. 

Przypomniał również że radny według prawa musi dbać o dobro całej gminy a nie tylko okręgu, w 

którym został wybrany.  

 Radny Pera poinformował, iż podziela pogląd radnego Grześkowiaka i  zaproponował aby 

każdy radny zorganizował w swoim okręgu spotkanie z mieszkańcami, przedstawił im twarde dane, 

które pokażą argumenty za i przeciw, a następnie wysłuchał głosu zainteresowanych. Radny zwrócił 

się również do dyrektora KZB aby w przypadku organizacji takiego spotkania znalazł czas i pojawił 

się w celu wytłumaczenia mieszkańcom w bardzo konkretny i fachowy sposób jak sprawa wygląda. 

Druga sprawa którą poruszył radny Pera to sposób w jakim firma ZGO Nova dostarczyła 

harmonogram wywozu śmieci mieszkańcom. Niestety informacje te położono na kubły w porze 

kiedy były opady  wiele osób nie jest w stanie odczytać treści. A bez problemu można było wrzucić 

to do skrzynek pocztowych. 

 

 Przewodniczący Rady odczytał uchwały  Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 



wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu przez Gminę Jaraczewo na 2018 rok (opinia 

pozytywna).  

  Radny Marian  Grześkowiak poinformował, iż jest po rozmowie z byłym mieszkańcem wsi 

Gola (P.T.), który jest bez żadnych dochodów i był  w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, i 

rzekomo jedna z pań powiedziała, że ma iść do radnego to da mu na chleb.  

Kierownik GOPS Pani Sołtysiak wyjaśniła, że nie może udzielić szczegółowych informacji 

dotyczącej tej sprawy ponieważ zabrania tego ochrona danych osobowych. Jednak sytuacja, którą 

przedstawił radny nie jest zgodna z rzeczywistością, ponieważ GOPS posiada wiedzę o sytuacji 

tego pana. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że jeśli będą chętni radni, to zostanie zorganizowany 

wyjazd do Książa Wielkopolskiego aby zobaczyć jak wygląda i funkcjonuje Punkt Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych, ponieważ w budżecie na ten rok mamy zaplanowaną tego typu 

inwestycje.  

19. Wnioski. 

 Nie przyjęto żadnego wniosku.  

20. Zakończenie sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował  obecnym 

za udział  i o godz. 11.20 zakończył XXXVII Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo. 

 

Jaraczewo, dnia 22 stycznia 2018 r. 

 

Protokółował:       PRZEWODNICZACY RADY  

Irena Masztalerz           /-/  Roman Skrzypczak 

 


